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oriented olympiads in the implementation of the interaction of between high schools by means the creation of virtual teams from the 
number of future teachers for participation in intellectual competitions.  It is assumed that for the preparation of future teachers in the 
framework of the implementation of inter-University interactions, it is important to use the remote distance professionally oriented 
olympiads. During a few years the author of this article works as the leader of commands which have participated in the distance 
olympiads. One of the conclusions from the research is the assumption that the participation of students in distance professionally 
oriented olympiads allows formation of professionally important qualities of future teachers, is the characteristics of their levels. In 
the foundation of this article lies assertions that author have got experimental way.
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В статье описывается стратегия построения мотивационно ориентированной образовательной среды в 
условиях центра развития творчества детей и юношества. Мотивационная ориентация образовательной среды 
в учреждениях дополнительного образования имеет полифункциональный характер, включая в себя различные 
аспекты (учебный, социальный, здоровьесберегающий и др.). Поэтому представляется целесообразным выра-
ботать целостный многоуровневый подход, предполагающий согласованный учет закономерностей формиро-
вания различных проекций этой среды при сохранении идентификационной автономности соответствующих 
видов анализа. Такой подход предполагает наличие иерархии разноплановых в качественном отношении про-
екций среды дополнительного образования, в ходе послойного анализа которых на конкретных примерах рас-
крываются возможности актуализации мотивационного компонента дополнительного образования. 
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The article describes the strategy of building a motivational oriented educational environment in the context of 
the development center of creativity of children and youth. Motivational orientation of educational environment in 
institutions of additional education has polyfunctional character, including a variety of different aspects (educational, 
social, здоровьесберегающий, etc.). Therefore, it seems expedient to develop a holistic, multi-level approach, involving 
the consistent treatment of regularities of formation of different projections of the environment while maintaining the 
identification of autonomy of the respective types of analysis. Such an approach implies a hierarchy of diverse in 
qualitative terms projections environment of additional education, in the course of the layer-by-layer analysis of them 
on concrete examples of presenting ways of actualization of the motivational component of additional education.
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В статье рассматриваются основные тенденции развития информационных технологий и их влияние на 
развитие мобильного обучения в высшем образовании. Отмечается, что большинство студентов технически и 
психологически готовы к использованию технологий мобильного обучения. Выделяются специфические прин-
ципы, средства и методы мобильного обучения. Приводятся требования к мобильным устройствам. Обсужда-
ются возможности открытых онлайн-сервисов компании Microsoft в образовании. Представлены инструмен-
тальные средства для работы с учебным контентом, в частности приложения для разработки интерактивных 
учебников и облачные сервисы для работы с ними. Описана технология интеграции облачных сервисов «при-
ложение как услуга» и систем управления обучением LMS.
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The main topics of this article are the tendencies of IT development and their impact on the development of 
mobile learning in higher education. It is highlighted that the main part of students are technically and psychologically 
ready to use mobile learning technologies. There are specific principles, tools and methods of mobile leaning and also 


